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EFFECT OF PUTRESCINE, GIBBERELLIC ACID AND CALCIUM ON QUALITY CHARACTERISTICS AND MATURITY DELAY OF "DESERT RED" PEACH FRUIT CULTIVAR. 
B: CHEMICAL PROPERTIES OF THE FRUIT.
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ABSTRACT 
This study was conducted during two successive seasons 2005 and 2006 by using "Desert Red" peach cultivar (Prunus persica L.) grafted on Nemaguard rootstock. Trees were sprayed with a hand sprayer to the run off at the initiation of phase ΙΙΙ of the double sigmoid curve before the onset of the climacteric. The treatments included putrescine at 5 and 10 mM, GA3 at 200 and 400 ppm, in addition to each of the above treatments plus calcium chloride (at 2%, w/v), CaCl2 alone, and the control (water spray). The surfactant tween-80 was added to all treatments at 0.05% (v/v). Skin of putrescine-treated fruits contained higher amount of chlorophyll a than the control. In a similar manner, both GA3 concentrations resulted in higher content of chlorophyll a especially in the first season. Moreover, CaCl2 treatment did not cause a significant change in chlorophyll a in both seasons. Putrescine at 5 or 10 mM, and CaCl2 did not result in a significant change in carotene content, while GA3 at 200 ppm caused a reduction in carotenes as compared with the control. Various used putrescine and GA3 concentrations caused a significant reduction in anthocyanin content as compared with the control in both seasons. Similarly, CaCl2 alone was able to significantly reduce anthocyanin content in fruit skin while its addition to any of putrescine or GA3 treatments did not, generally, caused a significant alteration in anthocyanin content. Putrescine at 10 mM consistently reduced TSS/ acidity ratio as compared with the control. While, GA3 in general, tended to reduce such ratio when compared with the control. Meanwhile, CaCl2 did not result in a significant change in TSS to acidity ratio in both seasons. Combing CaCl2 with each of putrescine or GA3 concentrations did not result in added advantage in terms of inducing further reduction of deteriming pigments or sugars. This study recommended spraying GA3 at 200 ppm or putrescine at 10 mM (882ppm) or calcium chloride at [2% (w/v), 20,000 ppm] to delay “Desert Red” peach fruit maturity by, at least one week provided that treatments must be applied at the beginning of the third phase of the double sigmoid curve.

الملخص العربى

تاثير البيوترسين و حمض الجبريلليك و الكالسيوم على خصائص الجودة و تاخير اكتمال نمو ثمار الخوخ "ديزرت ريد". B : الخصائص الكيماوية للثمار.
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اجريت هذه الدراسة خلال موسمين متتالين 2005, 2006 على اشجار صنف الخوخ "ديزرت ريد" و المطعومة على اصل النيماجارد, و قد تم رش الاشجار برشاشة يدوية حتى نقطة الجريان السطحى و تم الرش فى بداية المرحلة الثالثة من منحنى نمو الثمار الزيجمودى, اى قبل بداية تنفس النضج للثمار بهدف دراسة امكانية تاخير اكتمال نمو ثمار ذلك الصنف و معرفة مدى تاثر الخصائص الكيماوية للثمرة. و قد اشتملت المعاملات على استحدام كل من البيوترسين بتركيزى 5 او 10 ملى مولار, حمض الجبريلليك بتركيزى 200, 400 جزء فى المليون , كلوريد الكالسيوم بتركيز 2% (وزن/حجم),و الكنترول (رش بالماء), باضافة لكل من تركيزين البيوترسين او حمض الجبريلليك فى وجود كلوريد الكالسيوم. أضيفت المادة الناشره توين 80 لكل محاليل المعاملات بتركيز 0.05% (حجم/حجم). و قد وجد ان الثمار المعاملة بالبيوترسين احتوت على قدر اكبر من الكلورفيل أ و ذلك بالمقارنة بالكنترول, و بطريقة مشابهة ادت المعاملة بحمض الجبريلليك الى الحصول على محتوى اعلى من الكلورفيل أ خاصة فى الموسم الاول بينما لم يؤثر كلوريد الكالسيوم معنويا على كلورفيل أ فى كلا الموسمين, كما وجد ان تركيزى البيوترسين, و كذلك كلوريد الكالسيوم بمفردة لم تؤثر معنويا على محتوى الثمار من الكاروتينات, بينما نتج عن معاملة حمض الجبريلليك عند تركيز 200 جزء فى المليون نقص معنوى فى الكاروتينات و ذلك بالمقارنة بالكنترول. لكن مضاعفة التركيز الى 400 جزء فى المليون لم بنتج عنها زيادة معنوية فى الكاروتينات بالمقارنة مع معاملة 200 جزء فى المليون, و قد ادت كل تركيزات البيوترسين و حمض الجبريلليك و كلوريد الكالسيوم الى حدوث نقص معنوى فى الانثوسيانين فى كلا الموسمين, بينما وجود الكالسيوم فى تركيبة اى من تركيزات البيوترسين او حمض الجبريلليك لم يؤد الى تغير معنوى فى محتوى الانثوسيانين بالمقارنة مع عدم وجودة. و قد وجد ان هناك نقصا فى نسبة المواد الصلبة الذائبة الى الحموضة و بطريقة ثابتة باستخدام البوترسين بتركيز 10 ملى مولار, كما كان ذلك هو الاتجاه العام لنتائج معاملات حمض الجبريلليك, بينما لم يؤثر كلوريد الكالسيوم معنويا على تلك النسبة فى كلا الموسمين, و قد اثبتت النتائج ان اضافة كلوريد الكالسيوم لاى من تركيزى البيوترسين او حمض الجبريلليك لم يكن ذو ميزة اضافية من ناحية اعطاء اثر اضافى على خفض محتوى الثمار من الصبغات او السكريات. و توصى الدراسة باستخدام GA3 بتركيز 200 جزء فى المليون, او البيوترسين بتركيز 10 ملى مولار (اى  882 جزء فى المليون ) لتاخير اكتمال نمو ثمار صنف الخوخ "ديزرت ريد" لمدة حوالى اسبوع على الاقل مع العلم ان الرش يجب ان يتم عند بداية المرحلة الثالثة من منحنى نمو الثمار الزيجمودى المزدوج. 














































































































































